
 

 

‘Stof om over na te denken’  

Voorzitter, 

Het politieke jaar zit er bijna op, het zomerreces staat voor de deur. Het zijn roerige 

tijden. De VVD begrijpt de commotie, onrust en verbittering die ontstaan is bij onze 

boeren m.b.t. de kabinetsplannen om het stikstofprobleem aan te pakken. Dat er 

plannen moeten worden gemaakt om tot stikstof reductie te komen is voor ons 

duidelijk. Maar de manier waarop dit nu gebeurt vinden wij voor onze agrariërs  

zeer moeilijk te verteren. Wij begrijpen ook de protesten die hier uit voortvloeien 

maar deze moeten wel binnen de wettelijke mogelijkheden daarvoor, plaatsvinden. 

Geweld keuren we zeer af. Wij hopen dat met het aanstellen van de heer Remkes 

als bemiddelaar de dialoog weer wordt opgepakt. 

Het moment om de Kadernota met elkaar te bespreken is er altijd eentje van een 

korte terugblik, wat is er allemaal gebeurd en wat hebben we gedaan? En natuurlijk 

een blik op de toekomst. Wat staat ons te wachten, wat gaan we doen?  

We staan er nauwelijks meer bij stil maar in januari vonden de eerste versoepelingen 

plaats na de harde lockdown die op 19 december inging. Maar is het einde van de 

coronapandemie in zicht? De economische en financiële gevolgen van de 

coronacrisis voor onze ondernemers en ook in de cultuursector zijn nog niet overal 

voorbij. De komende tijd moeten wij dit blijven monitoren en ook alert en adequaat 

reageren als er in het najaar weer een opleving van COVID-19 is. Onze vraag aan het 

college is om daar nu al plannen en scenario’s voor te maken. 

Vanuit het gezamenlijke Coalitieakkoord ‘Vitaal vooruit’, waarin we als VVD samen 

met VGBK, SGP en CDA ambities op hoofdlijnen hebben geformuleerd kijken we ook 

verder vooruit dan het komende najaar. In het akkoord zien we een aantal thema’s 

terug uit ons Verkiezingsprogramma zoals: het bouwen van woningen (ook buiten de 

randen van de kernen), het tegengaan en aanpakken van ondermijnende 

criminaliteit, het versterken van het rijke culturele leven en sport moet toegankelijk 

zijn voor iedereen.  

 



Er zijn veel financiële onzekerheden, zeker op de iets langere termijn. Dat baart ons 

zorgen. Voor ons staat vast dat we kritisch moeten kijken naar de uitgaven in het 

sociaal domein. De uitgaven stijgen al jaren en het is daarom erg belangrijk dat we 

keuzes maken en zo zorgvuldig met ons geld omgaan. En daarbij moeten we er 

tegelijkertijd ook voor zorgen dat we onze inwoners zo goed mogelijk ondersteunen. 

We zetten als VVD volop in op preventie, welzijn en leefstijl met een belangrijke rol 

voor (de verantwoordelijkheid) van ouders. Een voorbeeld van preventie en een 

gezonde leefstijl is bijvoorbeeld door sporten te stimuleren bij jongeren. Dit is goed 

voor de gezondheid, biedt een sociaal netwerk en kan een zorgvraag eventueel 

voorkomen.  

In het coalitieakkoord hebben we met elkaar afgesproken om als gemeente én 

samenleving de komende jaren keuzes te moeten maken om te komen tot een goede 

afbakening van wat wel en niet onder (jeugd)zorg  én de verantwoordelijkheid van de 

gemeente valt. En ook de samenwerking tussen gemeente, preventieteam, 

huisartsen, Welzijn Krimpenerwaard, (passend) onderwijs, jeugdwerkers en 

zorgaanbieders is essentieel. Daarbij hebben wij vragen als hoeveel kinderen krijgen 

sinds de decentralisatie zorg via de Jeugdwet, hoeveel is structurele zorg en hoeveel 

tijdelijk of eenmalig? Welk aandeel gebruik van Jeugdzorg kan omgezet worden in 

preventief aanbod?  

Een robuustere samenwerking in de regio is belangrijk. Daar waar we slimmer 

kunnen inkopen en de krachten kunnen bundelen moeten we dat doen. Maar waar 

we lokaal sterker zijn, moeten we van onze eigen kracht uitgaan. Uiteindelijk gaat het 

om het resultaat en samenwerking geen doel op zich.  

Bij de Kadernota van 2022 hebben wij met een aantal moties aandacht gevraagd voor 
de woningcrisis onder jongeren. Door het splitsten van grote woningen in het 
buitengebied en het verhogen van de starterslening creëren we kansen op korte 
termijn. De zelfbewoningsplicht helpt hier zeker ook bij. Een jaar later praten we er 
nog steeds over, maar het wordt tijd dat we het ook echt gaan doen! 
 
Voor de langere termijn is het noodzakelijk dat er meer woningen bijkomen. Een 
actiever grondbeleid, waarbij we als gemeente meer de regierol pakken, heeft hierbij 
onze voorkeur. 
 
De VVD wil de komende periode op het gebied van veiligheid extra aandacht voor 
ondermijning. Er zijn nu voor 1 jaar middelen om 1 FTE hierop in te zetten. Wij willen 
dat dit structureel wordt. Wij dienen hiervoor een amendement in. Gezien het 
gegeven dat steeds meer taken overgaan van de politie naar de gemeente, dringen 
wij er ook op aan het aantal Boa’s uit te breiden. Het aantal inbraken stijgt de laatste 
tijd ook weer fors. Om onze gemeente veilig te houden moet de politiecapaciteit ook 



weer op het gewenste niveau worden gebracht. We zijn blij met de bouw van het 
nieuwe politiebureau en dat  draagt zeker bij tot een efficiëntere inzet. 
 
De bereikbaarheid van onze Krimpenerwaard is van vitaal belang, niet alleen voor 
onze inwoners maar ook van onze ondernemers. Ook een goede verkeersveiligheid in 
de kernen vinden wij zeer belangrijk. De komende raadsperiode moet hier vol op 
ingezet worden. De lobby voor een betere bereikbaarheid zetten we als VVD in ieder 
geval door. De 90 miljoen euro die door de verschillende overheden beschikbaar is 
gesteld om de problematiek op te lossen is een mooie stap, maar een structurele 
oplossing met een nieuwe verbinding blijft onze voorkeur hebben.   
 
Voorzitter, de VVD wil dat de Krimpenerwaard een aantrekkelijk woongebied is voor 
starters, nieuwkomers en terugkerende inwoners. Daar blijven wij ons als fractie voor 
inzetten. En laten we met elkaar nu snel de mouwen gaan opstropen!  
 


